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Protokół z XXXIX nadzwyczajnej sesji  

Rady Miejskiej w Ujściu  

z dnia 20 lutego 2023 roku. 

 

Czas trwania sesji: 

9:00 – 9:24 

Miejsce:  

sala sesyjna Urzędu Miejskiego w Ujściu, Plac Wiosny Ludów 2. 

Obradom przewodniczyła: 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak. 

Liczba radnych biorących udział w posiedzeniu: 13 radnych. Nieobecni: radna Agnieszka 

Budzińska, radny Hubert Polarczyk. Nieobecności usprawiedliwione. 

W sesji udział wzięli: 

Radni: 

1. Andrzej Piechocki 

2. Andrzej Zachara 

3. Cecylia Witczak 

4. Grażyna Rzeczycka 

5. Henryk Parecki 

6. Jan Maślak 

7. Jan Sroka 

8. Joanna Kin-Zdzierela 

9. Julian Graś 

10. Mariusz Podgórski 

11. Roman Rożek 

12. Tomasz Ponicki 

13. Wojciech Skibiński 

Oraz 

1. Roman Wrotecki – Burmistrz Ujścia  
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2. Marek Madej – Sekretarz Gminy i Miasta Ujście 

3. Dorota Schwochert – Skarbnik Gminy i Miasta Ujście 

(lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe  

− otwarcie sesji  

− stwierdzenie quorum  

2. Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2023 rok - projekt nr 1. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Ujście 

na lata 2023 – 2028 – projekt nr 2 

4. Zakończenie obrad. 

Ad.1. Sprawy regulaminowe.  
( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie 00:00:01 do 00:01:23).     

   

- otwarcie obrad  

O godz. 9:00 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak na podstawie art. 20 

ust. 3 ustawy a dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2023 r., poz. 40) 

otworzyła obrady XXXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Ujściu. Poinformowała, że 

XXXIX nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej w Ujściu została zwołana na wniosek Burmistrza 

Ujścia Romana Wroteckiego. Powitała pana Burmistrza Ujścia Romana Wroteckiego, pana 

Sekretarza Gminy i Miasta Ujście Marka Madeja, panią Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorotę 

Schwochert, oraz wszystkich radnych obecnych na sesji.  

- stwierdzenie quorum  

Przewodnicząca obrad oświadczyła, że na stan 15 radnych w posiedzeniu uczestniczy 13 

radnych, co stanowi quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał i wniosków. 

 

Ad. 2. Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2023 rok - projekt nr 1. 
( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie 00:01:24 do 00:20:50). 

Dorota Schwochert Skarbnik Gminy i Miasta Ujście - Zwiększa się plan dochodów o kwotę 

230.734 zł po zmianie będzie stanowić kwotę 43.619.560,92 zł. Dokonuje się zmian w planie 

dochodów na 2023 rok: - rozdz. 40095 Pozostała działalność w dz. Wytwarzanie i zaopatrywanie 

w energię elektryczną, gaz i wodę w związku z pismem Ministra Finansów w zakresie sprzedaży 

paliwa stałego w ramach zakupu preferencyjnego, na mocy ustawy z dnia 27 października 2022 r. 

o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych należy dokonać zmiany 

paragrafów w ww. rozdziale; - rozdz. 70007 Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy 
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zwiększa się o 181.900 zł wpłaty z tyt. odpłatnego nabycia prawa własności (Gmina z mocy 

prawa nabyła spadek po zmarłym mieszkańcu – lokal mieszkalny, który zostanie wystawiony do 

sprzedaży); - rozdz. 75814 Różne rozliczenia finansowe zwiększa się o 16.437 zł środki na 

edukację dzieci z Ukrainy w ramach Funduszu Pomocy; - rozdz. 85295 Pozostała działalność w 

dz. Pomoc społeczna zwiększa się o 1.029 zł środki na zapewnienie posiłku dla dzieci i 

młodzieży z Ukrainy w ramach Funduszu Pomocy; - rozdz. 85395 Pozostała działalność w dz. 

Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej zwiększa się o 31.368 zł, w tym: - środki z 

Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na wypłatę dodatków elektrycznych o 9.180 zł i na 

wypłatę dodatków węglowych o 12.240 zł, - środki na zapewnienie zakwaterowania i 

wyżywienia dla obywateli Ukrainy o 6.048 zł, na świadczenia rodzinne o 900 zł i na świadczenie 

300 zł + obsługa zadania o 3.000 zł w ramach Funduszu Pomocy. Zwiększa się plan wydatków o 

kwotę 478.134 zł po zmianie będzie stanowić kwotę 48.666.379,04 zł. Dokonuje się zmian w 

planie wydatków na 2023 rok: - rozdz. 01044 Infrastruktura sanitacyjna wsi zwiększa się o 

10.100 zł różne opłaty i składki na opłatę za legalizację wylotów kanalizacji deszczowej w 

Kruszewie; - rozdz. 60016 Drogi publiczne gminne zwiększa się o 178.000 zł wydatki na budowę 

drogi gminnej Mirosław – Jabłonowo (realizacja zadania jest zaplanowana na lata 2022-2023 i 

zostało umieszczone w WPF); - w rozdz. 60095 Pozostała działalność w dz. Transport i łączność 

dokonano zmiany nazwy zadania z projektu budowy ścieżki rowerowej Ujście - Ługi Ujskie na 

projekt budowy drogi rowerowej Ujście – Ługi Ujskie; - rozdz. 75023 Urzędy gmin zwiększa się 

o 40.000 zł wydatki na zakup energii (gazu); - rozdz.75095 Pozostała działalność w dz. 

Administracja publiczna zwiększa się o 19.300 zł wydatki na: - opracowanie strategii rozwoju 

sołectw i Ujścia o 16.600 zł, - dotację celową dla Gminy Piła o 2.700 zł na zadanie pn. 

„Zintegrowane Inwestycje Terytorialne Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Piły” (realizacja 

zadania jest zaplanowana na lata 2022-2027 i zostało umieszczone w WPF); - rozdz. 75814 

Różne rozliczenia finansowe zwiększa się o 181.900 zł wydatki związane ze spłatą długów po 

zmarłym mieszkańcu gminy (Gmina z mocy prawa nabyła spadek łącznie z długami); - dz. 801 

Oświata i wychowanie dokonuje się przeniesienia wydatków między paragrafami i rozdziałami 

oraz zwiększa się o 16.437 zł środki na edukację dzieci z Ukrainy w ramach Funduszu Pomocy, o 

którym mowa w ustawie z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 

konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa; - rozdz. 85295 Pozostała działalność w dz. 

Pomoc społeczna zwiększa się o 1.029 zł wydatki na zapewnienie posiłku dla dzieci i młodzieży 

z Ukrainy w ramach Funduszu Pomocy; - rozdz. 85395 Pozostała działalność w dz. Pozostałe 

zadania w zakresie polityki społecznej zwiększa się o 31.368 zł, w tym: - na wypłatę dodatków 

elektrycznych o 9.180 zł i na wypłatę dodatków węglowych o 12.240 zł, - na zapewnienie 

zakwaterowania i wyżywienia dla obywateli Ukrainy o 6.048 zł, na świadczenia rodzinne o 900 

zł i na świadczenie 300 zł + obsługa zadania o 3.000 zł w ramach Funduszu Pomocy. W 

załączniku nr 3 określającym przychody i rozchody budżetu w 2023 r. zwiększa przychody o 

247.400 zł z tyt. wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy (ww. 

przychody to środki wynikające z bilansu wykonania budżetu Gminy Ujście za 2021 rok, które 

nie zostały rozdysponowane w 2022 i w 2023 roku; bilans z wykonania budżetu za 2021 rok 

zamknął się wolnymi środkami w kwocie 2.283.725,64 zł, z których w 2022 roku 

rozdysponowano kwotę 600.000 zł i w 2023 roku kwotę 1.414.958,60 zł). Po dokonanych 

zmianach deficyt budżetu stanowi kwotę 5.046.818,12 zł. Zgodnie ze zmianami w planie 
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wydatków dokonano zmian w załączniku określającym zestawienie planowanych kwot dotacji 

udzielanych z budżetu w 2023 roku (załącznik nr 4). Dziękuje. 

Przewodnicząca obrad – Dziękuje, otwieram dyskusję. 

 

Radna Grażyna Rzeczycka - Pani Skarbnik podała, że zwiększa się o 181.900 zł wpłaty z tytułu 

odpłatnego nabycia, proszę o wytłumaczenie, kto dokonał takiej wpłaty. 

 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert - To nie jest wpłata, to jest zaplanowany 

dochód, to jest wycena rzeczoznawcy za mieszkanie i taką kwotę stawiamy po stronie dochodów 

i postawę wydatków, jeżeli wydatki nie będą w całości zrealizowane no to będą środki dalej do 

wykorzystania. 

 

Radna Grażyna Rzeczycka - Czy jest już wycena mieszkania? 

 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert - Tak, jest, na jej podstawie kwoty 

zostały wprowadzone do budżetu. 

 

Radna Grażyna Rzeczycka - Następne pytanie mam takie 178.000 zł - wydatki na budowę 

drogi gminnej Mirosław-Jabłonowo, jest to ta droga za ponad 3.000.000 zł jak rozumiem, ale już 

w budżecie było zabezpieczone 190.000 zł i też bym poprosiła kilka słów wyjaśnienia. 

 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki - Jak państwo pamiętają przeprowadziliśmy w zeszłym 

roku, jak dobrze pamiętam w październiku pierwsze postępowania zakupowe, tam kwota 

przetargu była ponad pół miliona wyższa niż zabezpieczone środki, ale w miesiącu styczniu 

przeprowadziliśmy drugie postępowanie licząc na to, że może ten przetarg wyjdzie lepiej z tego 

powodu, że na początku roku, kiedy firmy jeszcze nie mają wielu zamówień to oferty są lepsze i 

okazało się, że mieliśmy rację, bo kwota którą powinniśmy dołożyć do samej drogi to nie ponad 

pół miliona tylko około 140.000 zł, natomiast już mówię, dlaczego ta kwota wynosi około 

170.000 zł z prostego powodu, bo na wszystkich inwestycjach z Polskiego Ładu musi być 

inspektor nadzoru to jest wymóg formalny programu. Inspektorzy sobie przeważnie liczą około 

1,5% wartości inwestycji. Nam się uda pewnie tego inspektora znaleźć za niższą kwotę. Prawda 

jest taka, że jeżeli dojdzie do realizacji to wybudujemy 2,5 kilometra drogi za 10 % wartości. 

Czyli 90 % to jest wkład budżetu państwa, 10 % - nasz wkład. Życzyłbym sobie, żeby wszystkie 

drogi mogły mieć tak duże dofinansowanie, ale wiadomo, że drogi, które łączą miejscowości 

mają dużo większe szanse w konkursach, dlatego mamy zabezpieczone 140.000 + nadzór 

inwestorki, ale stawkę będziemy mieć niższą niż przeważnie inspektorzy za tego typu prace 

biorą. Dla porównania, dobrze pamiętam np. budowa ścieżki Ujście-Byszki tam chyba najniższa 

oferta za nadzór inwestorki to było 80.000 zł, tutaj myślimy, że około 30.000 zł. Dziękuje bardzo.  

 

Radna Grażyna Rzeczycka - Jeszcze mam takie pytanie; opracowanie strategii rozwoju Sołectw 

i Ujścia 16.000 zł, czy jest to konieczny wydatek, czy ewentualnie zastanowić się nad pokryciem 

tego ze środków sołeckich? 

 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki- Już mówię, dlaczego takie zadanie się znalazło. Dlatego, 

że strategie mają swoją określoną trwałość, czyli są na określony okres. Ten okres właśnie się 
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kończy, dołączamy do sołectw Ujście. Do tej pory Ujście nie było objęte tymi strategiami, 

natomiast dzięki temu, że taka strategia powstanie, Ujście będzie mogło korzystać z różnego 

rodzaju programów, które są ogłaszane. Trzeba pamiętać, że w różnych programach głównie 

ogłaszanych przez Urząd Marszałkowski są finansowane ze środków zewnętrznych, unijnych. 

Jest też sytuacja taka, że miejscowości do 4.000, czy do 5.000 mieszkańców także mogą 

korzystać z tych środków, do tej pory bez tej strategii Ujście z tych środków korzystać nie mogło, 

a powód jest bardzo prozaiczny, po prostu strategię w tej chwili już wygaszają się, jedna po 

drugiej, więc, żeby sołectwa mogły występować o te środki jednym z warunków jest posiadanie 

takiej strategii. Co do źródła finansowania, oczywiście jakiś wkład sołectwa mógłby być, ale 

myślę, że powiedzmy one są na 5 lat, czy na kolejne 7 lat. Jak będą jeszcze fundusze sołeckie to 

za lat 7 nie ja już będę o tym decydował. Powiem w ten sposób to nie są tak obciążające budżet 

środki żebyśmy sobie z tym nie mogli poradzić, a trzeba te działania podjąć, ponieważ ta 

perspektywa uzyskania środków prędzej czy później się pojawił i żeby sołectwa, a także miasto 

Ujście mogło po prostu z tych środków korzystać. Te dokumenty są wymagane do aplikacji i 

muszą powstać. Dziękuje bardzo. 

 

Radna Grażyna Rzeczycka - Jeszcze wrócę do tego lokalu, który będzie sprzedawany. Czy już 

planowany jest termin przetargu? 

 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki - Jeszcze nie, pewnie będzie musiał być spis. Nie ma mojej 

zastępczyni, która prowadzi sprawę. Mamy wycenę rzeczoznawcy, natomiast dzisiaj Państwu nie 

powiem na pewno którego dnia, którego miesiąca ten przetarg będzie. Chcemy, żeby to było jak 

najszybciej. Jeśli będzie taka potrzeba orientacyjnie jutro spróbuję Pani taką informację 

przekazać. Może jeszcze dzisiaj Pani przekaże kiedy ta data może się pojawić, natomiast ona na 

pewno nie będzie taką sztywną datą. Jak Państwo wiedzą, dzisiaj już mamy wycenę, żeby jak 

najszybciej do tej sprzedaży doprowadzić. 

 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert - Jeszcze dodam, że mamy już wezwanie 

z banku do zapłacenia środków i myślę, że im prędzej zaplanujemy te środki w budżecie, prędzej 

spłacimy dług to będą niższe odsetki, bo niestety odsetki są bardzo wysokie. 

 

Radna Grażyna Rzeczycka - Jeszcze chciałabym zapytać, czy te pieniążki, które wpłynęły na 

dopłaty na węgiel, czy to jest kwota, która brakowała, dlatego, że zaczepił mnie na mieście 

mieszkaniec, był rozżalony, że od lipca nie dostał dopłaty do węgla. Ja mówię niech idzie do 

urzędu i na pewno sprawa zostanie wyjaśniona, ale pytam dlatego, że są tu pieniążki. 

 

Burmistrz Ujścia Roman Wrotecki - Myślę, że o tych dopłatach do węgla i nie tylko do węgla 

niejeden przyszły magister prace napisze, bo jakby to delikatnie powiedzieć, dobrze państwo 

wiedzą, że kiedy ten dodatek zaczął funkcjonować w przestrzeni finansowej, społecznej i nie 

tylko, po kolejnych zmianach ustawodawcy wiele osób zauważyło, że nie tylko drewnem może 

palić, ale także węglem. Mówili, że się pomylili, zaczęły się mnożyć rozdzielności małżeńskie 

itd. Tam gdzie były wątpliwości tam odbyły się wizje lokalne, one chyba we wszystkich 

przypadkach, aby z małymi wyjątkami były pozytywne dla potencjalnych beneficjentów. To są te 

środki dodatkowe, które dzisiaj jeśli Państwo przyjmą to tym 4 osobom zostaną wypłacone. My 

jesteśmy wykonawcą tego prawa, które jest stanowione przez parlament, potem przechodzi 

oczywiście drogę prezydencką i tyle. Nie ma Pani Kierownik MGOPS-u, ale mogę Państwu 
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powiedzieć, że rzeczywiście podejście do tego tematu chyba we wszystkich samorządach było i 

jest tak liberalne, że chyba nie ma osoby, która by tego dodatku nie otrzymała. Dzięki Bogu 

mamy zima jaką mamy. Węgiel jest sprzedawany i go nie brakuje. Zainteresowanie spada, 

wygląda na to, że za niedługo i cena spadnie, mówię o cenie wolnorynkowej. Więc jakoś tą zimę 

chyba wszystkim się uda przetrwać. Bez obawy ci co złożyli i byli w prawie to te dodatki dostaną 

i zostaną im wypłacone. Zresztą ten program chyba na koniec miesiąca się kończy i to są chyba 

ostatnie dodatki. Także domyślam się o kogo może chodzić i w zeszłym tygodniu ta osoba miała 

racjonalną rozmowę z pracownikiem urzędu, która powinna mu to wszystko naświetlić. My 

dokonamy przelewu i MGOPS myślę, że najdalej jutro ten dodatek na konto tego beneficjenta 

przeleje. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać 

głos? Nie widzę chętnych, przechodzimy do głosowania.  

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 13 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2023 rok. 
(Uchwała nr XXXIX/261/2023 Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2023 rok, stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 2 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Ujście na lata 2023 – 2028 – projekt nr 2 

( Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie 00:20:51 do 00:23:42). 

 
Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Zmianę WPF dokonano w oparciu o 

podjętą przez Państwa przed chwilą uchwałę. Dochody i wydatki w budżecie w 2023 roku 

zwiększono przychody o 247.400 zł z tyt. wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 

pkt 6 ustawy. Budżet na 2023 rok zamyka się deficytem w kwocie 5.046.818,12 zł. W wyniku 

powyższych zmian w tabeli (zał. nr 1) zmieniły się również w poszczególnych latach pozycje 

rozliczeniowe i wskaźniki procentowe, które we wszystkich latach objętych wieloletnią prognozą 

finansową zostały spełnione. W przedsięwzięciach dokonano zmian w dwóch przedsięwzięciach: 

1. W zadaniu pn. "budowa drogi gminnej Mirosław - Jabłonowo" zwiększono w 2023 roku limit 

o 178.000 zł do kwoty 3.455.500 zł; 2. W zadaniu pn. "Zintegrowane Inwestycje Terytorialne 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Piły" zwiększono w 2023 roku limit o 2.700 zł do kwoty 

4.600 zł. W poz. łączne nakłady finansowe dostosowano poniesione nakłady w poprzednich 

latach do zrealizowanych wydatków za te lata oraz dostosowano limity zobowiązań do 

zrealizowanych wydatków i zawartych umów. Dziękuje.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Dziękuję, otwieram dyskusję. 

Nie ma chętnych, zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 
 
W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 13 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2023 rok. 
(Uchwała nr XXXIX/262/2023 Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Ujście na lata 2023 – 2028, stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – dziękuję bardzo. Przystępujemy 

do punktu czwartego, tj. zakończenie obrad. 

 
 

Ad. 3. Zakończenie obrad. 
  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - w związku z wyczerpaniem 

porządku obrad, zamykam XXXIX nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Ujściu, dziękuję 

bardzo wszystkim za przybycie.  

Zakończenie XXXIX sesji Rady Miejskiej w Ujściu o godzinie 9:24. Imienny wykaz głosowania 

w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

 

 J. Góra              

 

  

 

 


